
Protokoll

Kommunstyrelsens arbetsutskott
2018-08-29

1



Kommunstyrelsens arbetsutskott
Protokoll

2018-08-29

Justerandes sign Justerandes sign Justerandes sign Utdragsbestyrkande

Plats och tid Rådslaget, Rådhuset, Alingsås Paragrafer §§142-158
kl. 10:30-12:15

Beslutande Daniel Filipsson (M) (ordförande)
Joakim Järrebring (S) (vice ordförande)
Anita Brodén (L)
Anna Hansson (MP)
Jan Gustafsson (V)
Stefan Svensson (KD)
Simon Waern (S)

Övriga deltagare Anneli Schwartz (tf kommundirektör)
Anci Eyoum (kommunsekreterare)

Utses att justera Joakim Järrebring (S)

Justeringens plats och 
tid

Sekreterare ......................................................................................................
Anci Eyoum

Ordförande ................................................……………………………………….
Daniel Filipsson (M)

Justerande ................................................……………………………………….
Joakim Järrebring (S)

ANSLAG/BEVIS Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag.

Organ Kommunstyrelsens arbetsutskott
Sammanträdesdatum 2018-08-29
Datum för anslags 
uppsättande

2018-09-03 Datum för anslags 
nedtagande

2018-09-25

Förvaringsplats för 
protokollet

Rådhuset, Alingsås

Underskrift .................................................
Anci Eyoum

2



Kommunstyrelsens arbetsutskott
Protokoll

2018-08-29

Justerandes sign Justerandes sign Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§ 142 Handlingsplan för god vattenstatus i Alingsås kommun
§ 143 Ersättning till förtroendevalda 2019-2022
§ 144 Ändring i taxa för avgifter enligt livsmedelslagstiftningen

§ 145 Digital målbild för Alingsås kommun-öppen och smart samt tillhörande 
handlingsplan

§ 146 Regler för flaggning i Alingsås kommun

§ 147 Svar på motion om att göra Alingsås till en friluftskommun - Stefan Svensson 
(KD) m fl

§ 148 Svar på motion angående ett ökat användande av gestaltningsprogram som 
stadsplaneringsverktyg - Simon Waern (S) och Pär-Göran Björkman (S)

§ 149 Svar på motion angående program för integrationsfrämjande åtgärder – 
Maria B Nilsson (S), Simon Waern (S) och Laila Freiholtz (S)

§ 150
Svar på motion avseende plan för kolonilotter och odlingsplatser samt central 
mark till arrendeodling - Agneta Grange Petrusson (SD) och Boris Jernskiegg 
(SD)

§ 151 Svar på motion avseende ridvägar i Alingsås kommun – Angneta Grange 
Petrusson (SD) och Boris Jernskiegg (SD)

§ 152 Svar på remiss avseende revidering av Västbus riktlinjer

§ 153 Svar på förslag till kommunstyrelsen om återredovisning av status på politiskt 
initierade ärenden till kommunstyrelsen – Anna Hansson (MP)

§ 154 Förslag till kommunstyrelsen – Goda livsvillkor i hela Alingsås – Sebastian 
Aronsson (S)

§ 155 Svar på grundläggande granskning 2018, frågor till kommunstyrelsen
§ 156 Månadsuppföljning – kommunens driftekonomi maj 2018

§ 157 Samrådsyttrande - Ändring av detaljplan för Alingsås, Bilservice vid 
Charlottenbergsvägen 25

§ 158 Internkontroll kommunstyrelsen 2018
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§ 142  2018.378 KS  

Handlingsplan för god vattenstatus i Alingsås kommun 

Ärendebeskrivning
Miljöskyddsnämnden gav i Flerårsstrategi 2017-2019 miljöskyddskontoret i uppdrag 
att tillsammans med berörda förvaltningar arbeta fram en handlingsplan för hur 
Alingsås kommun ska arbeta med EU:s Vattendirektiv (EU:s ramdirektiv för vatten 
2000/60/EG).

I december 2016 beslutade vattendelegationerna i Sveriges fem vattendistrikt om 
miljökvalitetsnormer, åtgärdsprogram och förvaltningsplan för vattendistriktens 
vattenförekomster för förvaltningsperioden 2016-2021. Kommunen ska vidta de 
åtgärder som behövs enligt åtgärdsprogrammet för vatten (MB 5 kap 8 §) samt för att 
miljökvalitetsnormerna ska uppnås (MB 5 kap 3 §). Oftast handlar dessa 
kommunåtgärder om att vidta administrativa åtgärder som beskriver hur olika 
styrmedel behöver nyttjas eller utvecklas. I de flesta fall innebär det att kommunen 
sedan i sin tur ska ställa krav på andra aktörer för att miljökvalitetsnormerna ska 
följas.

Miljöskyddsnämnden remitterade den 25 januari 2018, § 2 förslag till handlingsplan 
till samhällsbyggnadsnämnden och tekniska nämnden, som behandlat ärendet vid 
sina respektive sammanträden den 19 mars respektive den 20 mars 2018. Beslutet 
lyder i båda fallen att nämnden inget har att erinra mot Handlingsplanen för god 
vattenstatus i Alingsås.

Miljöskyddskontoret har tillsammans med samhällsbyggnadskontoret och tekniska 
förvaltningen gått igenom de åtta kommunåtgärder som beslutats av 
vattendelegationen för Västerhavets vattendistrikt. Pågående verksamhet inom 
kommunen som berör åtgärdsprogrammet har preciserats, behov har identifierats 
och ett antal åtgärder har pekats ut i en Handlingsplan för god vattenstatus i Alingsås 
kommun, se bilaga i ärendet.

En självklarhet för samtliga förvaltningar är att respektive verksamhet i sitt ordinarie 
utövande skall ta hänsyn till god vattenstatus. Svårigheten är att många behov som 
identifierats medför merkostnader som både enskilda och skattefinansiering skall stå 
för och därmed har dessa inte preciserats som åtgärder. Det bör poängteras att för 
att kunna genomföra åtgärderna i handlingsplanen måste de resurser som krävs 
tillgodoses.

Miljöskyddsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 17 maj 2018 att föreslå att 
Handlingsplanen för god vattenstatus i Alingsås kommun godkänns.
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AU § 142, forts        2018.378 KS

Beredning

Kommunledningskontoret har i skrivelse den 24 augusti 2018 lämnat följande 
yttrande:

Kommunledningskontoret har inget ytterligare att tillägga i ärendet utan föreslår att 
handlingsplan för god vattenstatus i Alingsås kommun antas.

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen för beslut: 

Under förutsättning av kommunfullmäktiges beslut hänskjuts finansiering för 
åtgärderna i handlingsplanen till flerårsstrategiberedningen 2019-2021.

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen för beslut i kommunfullmäktige:

Handlingsplan för god vattenstatus i Alingsås kommun antas.
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§ 143  2018.144 KS  

Ersättning till förtroendevalda 2019-2022 

Ärendebeskrivning
Kommunstyrelsen gav den 9 april 2018, § 32, kommunledningskontoret i uppdrag att 
inför mandatperiod 2019-2022 revidera förtroendevaldas ersättning och villkor samt 
förenkla därmed sammanhörande administration.

Beredning

Kommunledningskontoret har i skrivelse den 23 augusti 2018 lämnat följande 
yttrande:

Ersättningar till förtroendevalda har förtydligats och kompletterats med hänsyn tagen 
till beslut fattade i kommunstyrelsen och kommunfullmäktige under mandatperioden, 
ny kommunallag samt nya pensionsbestämmelser.

Inför mandatperioden 2014-2018 genomfördes en översyn av arvodenas 
procentuella nivå i förhållande till riksdagsarvode. Motsvarande struktur föreslås gälla 
inför mandatperioden 2019-2022. Belopp för arvoden revideras utifrån ny politisk 
organisation och arvodesregler för styrelseledamöter i fastighetskoncernen, Alingsås 
Energi AB och Alingsås Nät AB. Det förtydligas att uppdrag som ordförande i 
Alingsås och Vårgårda räddningstjänstförbund ger rätt till ersättning. Vad som är att 
betrakta som partigruppsmöte tydliggörs i enligt med kommunstyrelsens beslut.

Regler kring rese- och kilometerersättning renodlas för att minska den centrala 
administrationen samt överrensstämma med regler för anställda. För att öka 
digitaliseringen föreslås att de förtroendevalda, i likhet med anställda, själva begär 
kilometerersättning digitalt.

Gällande ersättning för förlorad arbetsinkomst förtydligas vilka regler som gäller för 
egenföretagare, hur ersättning från annan myndighet ska styrkas och att ersättning 
kan begäras som längst till pensionsålder. Förtydliganden görs även vad gäller 
ersättning vid sjukdom. Ett maxtak för förlorad arbetsinkomst införs. Förtydligande 
föreslås gällande tidsram för att göra anspråk på ersättning.

Avsnittet om omställningsstöd och pension enligt OPF-KL har kompletterats med 
hänvisning till beslut i kommunstyrelsen samt förslag på rutin för ansökan och 
ställningstaganden om tid för ansökan, samordning och återkrav.
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AU § 143, forts       2018.144 KS

Inför mandatperioden 2019-2022 föreslås företroendevaldas tidsrapportering 
digitaliseras stegvis. Det första som föreslås är att samtliga förtroendevalda ges 
möjlighet att logga in i en digital tjänst för att se storlek på, samt tid för utbetalning av, 
arvode. Som nästa del föreslås att de förtroendevalda i kommunstyrelsens 
arbetsutskott under första kvartalet 2019 rapporterar sin tid digitalt. Rapporteringen 
föreslås gå till enligt följande: nämndsekreterare rapporterar in timarvoden digitalt vid 
sammanträdena. Övriga timarvoden för förrättningar, utlägg och resekostnader 
rapporterar den förtroendevalde in själv via en självserviceportal. Förtroendevaldas 
rapportering tillstyrks digitalt av nämndsekreterare och beslutsattesteras av 
förvaltningschef enligt gällande delegation och ordinarie löneutbetalningsrutin.

Avslutningsvis förslås att den digitala rapporteringen utökas till fler nämnder och 
utskott enligt en framtagen tidplan.

Beslut
Arbetsutskottets beslut:
Ärendet utgår.
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§ 144  2018.436 KS  

Ändring i taxa för avgifter enligt livsmedelslagstiftningen 

Ärendebeskrivning
Miljöskyddsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 14 juni 2018, § 41 att 
godkänna förslag till ny taxa för avgifter enligt livsmedelslagstiftningen. Taxan 
föreslås gälla från och med 1 januari 2019.

Beredning

Kommunledningskontoret har i skrivelse den 21 augusti 2018 lämnat följande 
yttrande:

Miljöskyddsnämnden har beslutat om förslag till nya avgifter enligt 
livsmedelslagstiftningen. Beslutet grundar sig att nuvarande avgifter inte täcker 
kostnaden för den offentliga kontrollen. Enligt förordning om avgifter för offentlig 
kontroll av livsmedel är kontrollmyndigheten skyldig att ta ut årlig kontrollavgift, avgift 
för extra offentlig kontroll och avgifter för godkännande och registrering.

Nuvarande nivå på timavgiften har gällt från 1 januari 2015 och är i behov av en 
revidering. Kommunfullmäktige beslutade om en reviderad taxa vid sitt sammanträde 
den 29 mars 2017, § 90. Beslutet innebar dock ingen justering i timavgiften utan 
enbart en justering i tidåtgång för registrering av anläggning för att driva 
livsmedelsverksamhet, tillverka snus och tuggtobak eller för dricksvattenförsörjning, 
samt tidsåtgång för extra offentlig kontroll.

Till grund för förslag på nya timavgifter ligger Sveriges kommuner och landstings 
(SKL) beräkningsmodell för taxor avseende livsmedelskontroll. Föreslagna 
timavgifter uppgår till 1 360 kr för normal offentlig kontroll och prövning av 
godkännande samt 1 160 kr för extra offentlig kontroll och registrering. Detta innebär 
en höjning med 240 respektive 265 kr per timme.

Ekonomisk bedömning:
Föreslagen taxa är framtagen med beaktan av självkostnadsprincipen. 
Miljöskyddsnämnden bedömer att den föreslagna höjningen medför en ökad intäkt 
om ca 300 tkr per år.
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Beslut
AU § 144, forts 2018.436 KS
 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen för beslut i kommunfullmäktige:

Taxa för avgifter enligt livsmedelslagstiftningen antas att gälla
från och med den 1 januari 2019.
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§ 145  2017.676 KS  

Digital målbild för Alingsås kommun-öppen och smart samt tillhörande 
handlingsplan 

Ärendebeskrivning
Kommunfullmäktige antog den 25 november 2015, § 180 e-strategi för Alingsås 
kommun. I Flerårsstrategi 2018–2020, antagen av kommunfullmäktige den 13 
december 2017, § 251 fastställs att Alingsås kommun ska ta tillvara digitaliseringens 
utvecklingsmöjligheter och organisationens vilja att förändra i högre utstäckning.

Kommunfullmäktige har i samband med beslut om flerårsstrategi 2018-2020 även 
beslutat att kommunstyrelsen skyndsamt ska ta fram ett program för Alingsås digitala 
färdriktning där mål konkretiseras genom en handlingsplan och att en ny digital enhet 
under kommunstyrelsen upprättas i syfte att säkerställa utvecklingsarbetet. Därefter 
har ett förslag till digital målbild för Alingsås kommun tagits fram: Digital målbild - 
öppen och smart.

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 28 februari 2018, § 8 att förslag till 
handlingsplan remitteras till samtliga nämnder och kommunala bolag samt till 
Alingsås och Vårgårda Räddningstjänstförbund samt till de externa intressenterna: 
föreningen Sambruk, kommunnätverket Kivos och Internetstiftelsen i Sverige.

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 25 april, § 53 att remisstiden förlängs 
till och med den 27 juli 2018 för att samtliga nämnder ska kunna behandla sina 
remissvar.

Beredning

Kommunledningskontoret har i skrivelse den 24 augusti 2018 lämnat yttrande och 
förslag till beslut.
Vid dagens sammanträde enas arbetsutskottet om att återremittera ärendet för 
ytterligare beredning.

Beslut
Arbetsutskottets beslut:
Ärendet återremitteras för ytterligare beredning.
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§ 146  2018.430 KS  

Regler för flaggning i Alingsås kommun 

Ärendebeskrivning
Alingsås kommuns Regler för flaggning i Alingsås kommun behöver uppdateras och 
aktualiseras. Ett förslag till nya regler har tagits fram av kommunledningskontoret 
med bland annat språkliga förändringar, ytterligare flaggdagar samt hantering av 
vepor på lyktstolpar.

Nu gällande Regler för flaggning i Alingsås kommun antogs av kommunstyrelsen 20 
juni 2005, § 167, små revideringar av reglerna gjordes 2012 och 2014.

Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 23 augusti 2018 lämnat följande 
yttrande samt förslag till beslut:

Kommunledningskontorets framtagande av förslag till Regler för flaggning i Alingsås 
kommun har skett genom en omvärldsanalys, därtill har kommunens övriga 
styrdokument tagits i beaktande. I förslaget föreslås fem nya flaggdagar vilka är 
Veterandagen, Internationella kvinnodagen, Internationella HBTQ-dagen, Invigning 
av West Pride samt Gothia cup. Nedan redogörs kort kring föreslagna nya 
flaggdagar:

 Veterandagen (29 maj) - Ny Allmän flaggdag.
 Internationella kvinnodagen (8 mars).

Dagen uppmärksammas världen över. Flaggning denna dag syftar till att 
uppmärksamma ojämlikhet och kvinnors situation världen över. Kommunfullmäktige 
antog, den 17 december 2017, § 251, Flerårsstrategi för Alingsås kommun 2018-
2020 där framgår att: ”Jämställdhet är när kvinnor och män, flickor och pojkar, har 
samma möjligheter, rättigheter och skyldigheter inom livets alla områden. Det handlar 
om mänskliga och demokratiska rättigheter.”

 Internationella HBTQ-dagen (17 maj) samt Invigning av West Pride
 Internationella HBTQ-dagen uppmärksammas världen över, invigning av West Pride 

uppmärksammas regionalt. Flaggning dessa dagar syftar till att uppmärksamma 
arbetet mot homofobi och transfobi. Kommunfullmäktige antog, den 17 december 
2017, § 251, Flerårsstrategi för Alingsås kommun 2018-2020 där framgår att:
”Våra grundläggande idéer och värderingar bygger på tolerans och respekt för den 
enskilda individen och människors lika värde.

 ”Gothia cup
Ett internationellt evenemang som innebär besökare till Alingsås från världens alla 
delar.

Förslag till beslut:
Regler för flaggning i Alingsås kommun antas.
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AU § 146, forts 2018.430 KS
 
Yrkande
 
Jan Gustafsson (V) yrkar att Alingsås kommun även ska flagga i samband med den 
nationella handbollsturneringen ”Potatiscupen”
som riktar sig till ungdomar mellan 9 – 16 år.
 
Anna Hansson (MP) och Anita Brodén (L) yrkar bifall till Jan Gustafssons 
tilläggsyrkande.

Beslut

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen för beslut i kommunfullmäktige:
 
Regler för flaggning i Alingsås kommun antas, med tillägget att Alingsås kommun 
även ska flagga i samband med den nationella handbollscupen "Potatiscupen".
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§ 147  2016.615 KS  

Svar på motion om att göra Alingsås till en friluftskommun - Stefan 
Svensson (KD) m fl 

Ärendebeskrivning
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 25 april 2018, § 56 att återremittera 
svaret på motionen angående gör Alingsås till en friluftskommun. Svaret på motionen 
återremitterades för ytterligare beredning då det saknades en uppskattning av 
kostnaderna som det skulle innebära om svaret på motionen bifölls.
 
Stefan Svensson (KD), Niklas Hellgren (KD), Kent Percivall (KD) och Ann-Lie 
Tulokas (KD), har till kommunfullmäktige den 28 september 2016, § 220 lämnat en 
motion om att göra Alingsås till en friluftskommun.
 
Motionärerna refererar i sin skrivelse till Naturvårdsverkets årliga undersökning av 
kommunernas friluftsarbete, där Alingsås placerade sig på plats 223 av landets 290 
kommuner. Friluftsundersökningen bedömer bland annat parametarar så som om 
kommunen har en politiskt antagen friluftsplan eller policy, om det finns en 
översiktsplan med ett särskilt avsnitt om friluftsliv, om resurser tillsätts för skötsel och 
genomförande samt om naturturism är en strategisk fråga.
 
Motionärerna anser att Alingsås kommun är rikligt tillgodosedd med sjöar, skogsmark 
och kulturhistoriskt intressanta miljöer för att kunna bli en friluftskommun av rang. 
Detta skulle samtidigt stärka kommunen som besöksdestination. Motionärerna menar 
vidare att frågan kräver ett helhetsgrepp och ett strategiskt arbete där kommunens 
föreningsliv involveras.
 
Motionärerna yrkar att:
en friluftsplan eller motsvarande upprättas som ska vara vägledande i arbetet med att 
utveckla Alingsås kommun till en friluftskommun
föreningslivet involveras i arbetet med att förbättra friluftslivet
Kommunfullmäktige beslutade att remittera ärendet till kommunstyrelsen. 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 26 oktober 2016, § 212 att remittera 
frågan till kultur- och fritidsnämnden och tekniska nämnden för beredning.
Kultur och fritidsnämnden beslutade den 20 februari 2017, § 11 att tillstyrka motionen 
om att arbeta för att Alingsås blir en friluftskommun.
 
Kultur och fritidsnämnden ställer sig bakom motionärernas åsikter om att det finns 
goda förutsättningar till ett rikt friluftsliv i Alingsås kommun och att ett arbete med att 
förbättra kommunens placering i friluftsrankingen ska inledas. Nämnden anser det 
viktigt att en kommunövergripande friluftsplan eller motsvarande upprättas samt att 
föreningslivet och andra organisationer involveras i arbetet med att förbättra 
friluftsutbudet i Alingsås kommun.
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AU § 147, forts  2016.615 KS
Kultur- och fritidsnämnden ser en koppling mellan det centrala folkhälsoarbetet i 
kommunen och en satsning på att göra Alingsås till en friluftskommun. Nämnden 
anser också att arbetet med friluftsfrågorna måste ske över en längre tidsperiod och 
att det ställs ekonomiska resurser till förfogande för att säkerställa arbetet.
Tekniska nämnden beslutade den 26 sept 2017, § 40 att tillstyrka motionen om att 
arbeta för att Alingsås blir en friluftskommun.
Tekniska nämnden delar motionärernas åsikter om att Alingsås kommun har stor och 
i många fall outnyttjad potential att kunna utvecklas till en attraktiv och välbesökt 
friluftskommun. Nämnden instämmer med motionärerna att upprättandet av en 
kommunövergripande friluftsplan är ett första steg i arbetet med att förbättra 
kommunens placering i friluftsrankingen och att det är viktigt att föreningslivet 
involveras i arbetet. Tekniska nämnden anser att friluftsfrågorna är viktiga och ställer 
sig positiva till att medverka till att en friluftsplan upprättas om personella och 
ekonomiska resurser ställs till förvaltningens förfogande för detta.

Beredning

Kommunledningskontoret har i skrivelse den 23 augusti 2018 lämnat följande 
yttrande:
 
Tekniska förvaltningen och kultur - och fritidsförvaltningen har tillsammans utrett den 
finansiella frågeställningen som föranledde återremissen från kommunstyrelsens 
arbetsutskott.
Förslaget ligger väl i linje med kommunens ambitioner i bland annat Alingsås 
kommuns flerårsstrategi 2018-2020 och i den nya översiktsplanen som förväntas 
antas under hösten. I översiktsplanen lyfts vikten av att tillgängliggöra naturområden 
för alla invånare. Ur ett socialt perspektiv är närhet och tillgänglighet till natur- och 
grönområden viktigt ur flera aspekter. Det kan uppmuntra till fysisk aktivitet liksom att 
det är viktigt för återhämtning, vila och rekreation. Naturen kan också fungera som ett 
offentligt socialt rum dit invånare och besökare har tillgång utan krav på kommersiell 
konsumtion, vilket är viktigt ur ett jämlikhetsperspektiv.
 
I Alingsås kommuns flerårsstrategi 2018-2020 och i översiktsplanen är det tydligt 
prioriterat med fortsatt utbyggnad av gång- och cykelbanor. Genom väl utbyggda 
gång- och cykelbanenät och god kollektivtrafik i hela kommunen tillgängliggörs 
friluftsområden för många människor, oavsett tillgång till bil eller inte.
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Kommunstyrelsens arbetsutskott
Protokoll

2018-08-29

Justerandes sign Justerandes sign Justerandes sign Utdragsbestyrkande

AU § 147, forts 2016.615 KS
Genom att ta fram en friluftsplan kan kommunens arbete med friluftsfrågor få en 
tydlig riktning och konkretisering. Samverkan mellan olika kommunala förvaltningar 
och lokala organisationer samt föreningsliv förutsätts i framtagandet. Nämnderna 
uttrycker behov av resurser utöver ordinarie budget för att ta fram en friluftsplan. Den 
uppskattade kostnaden för framtagandet av planen beräknas till 200 tkr för 
konsultarvode och samordning. Därefter kan en mer specifik kostnad tas fram för 
genomförandet och utifrån förändrade förutsättningar sedan motionen väcktes. 
Kommunledningskontoret gör bedömningen att ställningstagande kring finansiering 
bör ske i samband med flerårsstrategiberedningen.
 
Yrkande
Stefan Svensson (KD) yrkar bifall till förslaget.

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen för beslut i kommunfullmäktige:

Motionen bifalls.
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§ 148  2016.551 KS  

Svar på motion angående ett ökat användande av gestaltningsprogram 
som stadsplaneringsverktyg - Simon Waern (S) och Pär-Göran Björkman 
(S) 

Ärendebeskrivning
Simon Waern (S) och Pär-Göran Björkman lämnade till kommunfullmäktige den 7 
september 2016, § 197 en motion kring ett ökat användande av gestaltningsprogram 
som stadsplaneringsverktyg.
 
Motionärerna lyfter bostadsbristen som en stor utmaning för Alingsås kommun. 
Bygglovsprocessen upplevs som en tidsödande och utdragen process. Motionärerna 
framför att en bidragande orsak är att gestaltningsfrågor i nuläget allt för ofta 
hänskjuts till bygglovsprövningen istället för att de hanteras tidigare i samband med 
detaljplanearbetet. Motionärerna menar att en lösning skulle vara att lyfta 
gestaltningsfrågorna tidigare under planprocessen genom så kallade 
gestaltningsprogram.
 
Motionärerna föreslår att:
Alingsås kommunfullmäktige ger samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att börja 
arbeta mer systematiskt med gestaltningsprogram för utvecklingsområden så att 
viktiga frågor gällande gestaltning och kvalitet samordnas och planeras så att 
möjligheterna till tidig dialog underlättas.
Kommunfullmäktige beslutade vid sitt sammanträde den 7 september 2016, § 197 att 
remittera ärendet till kommunstyrelsen för beredning.
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade vid sitt sammanträde den 22 mars 2017, 
§ 55 att remittera ärendet till samhällsbyggnadsnämnden.
Samhällsbyggnadsnämnden har den 14 maj 2018, § 74 lämnat remissvar avseende 
motionen.

Beredning

Kommunledningskontoret har i skrivelse den 7 augusti 2018 lämnat följande yttrande:
Samhällsbyggnadsnämnden beskriver i sitt remissvar syftet med en detaljplan. 
Kommunens beslut om detaljplan utgör myndighetsutövning och kommunen har i 
samband med detaljplanearbetet en stor möjlighet att påverka gestaltningen. Av 
Plan- och bygglagen framgår de olika planverktygen. Dessa är översiktsplan, 
fördjupad översiktsplan, tillägg till översiktsplan, planprogram samt detaljplan. 
Detaljplanearbetet resulterar i en plankarta med tillhörande planbeskrivning och 
illustrationskarta där plankartan är det enda juridiskt bindande dokumentet. 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott
Protokoll

2018-08-29

Justerandes sign Justerandes sign Justerandes sign Utdragsbestyrkande

AU § 148, forts  2016.551 KS
Samhällsbyggnadsnämnden framför att gestaltningsprogram saknar stöd i Plan- och 
bygglagen och att det därför är mer lämpligt att använda sig av planprogram än 
gestaltningsprogram. Möjlighet finns därefter att i efterkommande detaljplan ange 
bindande gestaltningskrav i plankartan genom egenskapsbestämmelser. Nämnden 
betonar vidare att om särskilda gestaltningskrav ställs ska grunderna till detta vara 
beskrivna i planbeskrivningen.
Samhällsbyggnadsnämnden lyfter även att kommunen i de fall där den äger marken 
har möjlighet att reglera utformningskrav genom markanvisningstävling. Formerna för 
detta framgår av antagna riktlinjer för markanvisning i Alingsås kommun som antogs 
av kommunfullmäktige den 24 april 2018 § 89. 
Kommunledningskontoret gör bedömningen att motionen bör anses vara besvarad i 
och med samhällsbyggnadsnämndens remissvar.
Samhällsbyggnadsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 14 maj 2018, § 74 
dels att anta samhällsbyggnadskontorets yttrande kring motionen som sitt eget, dels 
att äska resurser för att uppdatera det befintliga gestaltningsprogrammet från 2001, 
samt att detta även ska inkludera utvecklingsområden utanför stadskärnan.
Kommunledningskontoret gör bedömningen att en förutsättning för att 
kommunfullmäktige ska kunna ta ställning till ett äskande om utökade resurser är att 
nämnden förtydligar såväl belopp samt tidsram. Samhällsbyggnadsnämnden 
återkommer lämpligen med ett underlag i samband med kommande 
flerårsstrategiberedning. Då äskandet om ytterligare medel ej har en direkt koppling 
till motionen bör nämndens äskande hanteras i separat ärende.

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen för beslut:
 
Samhällsbyggnadsnämndens äskande om resurser hänskjuts till 
flerårsstrategiberedning 2019-2021. Nämnden bör därför inkomma med förtydligande 
kring belopp och tidsram.
 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen för beslut i kommunfullmäktige:
Motionen anses besvarad.
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Kommunstyrelsens arbetsutskott
Protokoll

2018-08-29

Justerandes sign Justerandes sign Justerandes sign Utdragsbestyrkande

 

AU § 148, forts  2016.551 KS
Anteckning
Simon Waern (S) lämnar följande protokollsanteckning:
 
Syftet med min och Pär-Göran Björkmans motion angående ett ökat användande av 
gestaltningsprogram som stadsplaneringsverktyg var att skapa en mer effektiv 
bygglovsprocess samt höja de kommunala ambitionerna när det gäller arkitektur och 
gestaltning.
 
Bygglovsprocessen upplevs ofta av enskilda exploatörer vara en alltför tidsödande 
och utdragen process. En bidragande orsak till det är att gestaltningsfrågor i nuläget 
alltför ofta hänskjuts till bygglovsprövningen istället för att i detalj ha hanterats i förväg 
under eller före själva detaljplanearbetet. Eventuella synpunkter, av till exempel 
ledamöter i samhällsbyggnadsnämnden, lyfts således inte sällan alltför sent i 
planprocessen och risken att denna fördröjs och blir fördyrande för varje enskilt 
bygglov eller att väsentliga värden glöms bort eller tummas på blir påtaglig. Vår 
föreslagna lösning var en ökad, mer systematisk användning av så kallade 
gestaltningsprogram.
 
Samhällsbyggnadsnämnden skriver i sitt remissvar till kommunstyrelsen att 
gestaltningsprogram saknar stöd i Plan- och bygglagen och att det därför är mer 
lämpligt att använda sig av planprogram än gestaltningsprogram. Möjlighet finns 
därefter att i efterkommande detaljplan ange bindande gestaltningskrav i plankartan 
genom egenskapsbestämmelser. Samhällsbyggnadsnämnden framhåller vidare att 
endast plankartan är juridiskt bindande. Det bör dock påpekas att man genom att 
direkt hänvisa till annat dokument, så som ett gestaltningsprogram, på detaljplanens 
plankarta, även kan ge juridisk tyngd åt bestämmelser eller anvisningar som inte 
inryms på själva plankartan.
 
Oavsett, huvudsaken är att arkitektur- och gestaltningsfrågorna ges sitt rättmätiga 
utrymme. Om det görs enklast och bäst genom att införliva anvisningar och 
bestämmelser i ett planprogram eller genom andra separata program avgör givetvis 
samhällsbyggnadsnämnden bäst. Den springande punkten är att 
gestaltningsfrågorna framöver måste ges stor uppmärksamhet och omtanke i den 
kommunala detaljplaneringen. Med tanke på den expansion Alingsås står inför med 
både större centrala förtätningar och helt nya stadsdelar är behovet av höga 
ambitioner större än på mycket länge. Alingsås förtjänar god arkitektur.
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Kommunstyrelsens arbetsutskott
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Justerandes sign Justerandes sign Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§ 149  2017.446 KS  

Svar på motion angående program för integrationsfrämjande åtgärder – 
Maria B Nilsson (S), Simon Waern (S) och Laila Freiholtz (S) 

Ärendebeskrivning
Maria B Nilsson (S), Simon Waern (S) och Laila Freiholtz (S) har till 
kommunfullmäktige
den 14 juni 2017, § 158 lämnat en motion angående att ta fram ett program för
integrations- främjande åtgärder

Motionärerna föreslår följande:

-Utbildningsnämnden får i uppdrag att i samråd med kommunstyrelsen ta fram ett 
program
med konkreta åtgärder för att främja integrationen.

-Kommunstyrelsen får i uppdrag att ta fram en plan för inrättande av extratjänster 
inom
samtliga kommunens verksamheter.

Kommunfullmäktige beslutade att remittera ärendet till kommunstyrelsen. 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 16 augusti 2017, § 134, att remittera 
ärendet till utbildningsförvaltningen för beredning.

Utbildningsnämnden har den 18 oktober 2017, § 68 beslutat att bifalla motionärernas 
förslag om att tillsammans med kommunstyrelsen ta fram ett program för ytterligare 
integrationsfrämjande åtgärder. Dock anser nämnden att kultur- och fritidsnämnden 
samt barn- och ungdomsnämnden bör delta i ett sådant arbete.

Beredning

Kommunledningskontoret har i skrivelse den 23 augusti 2018 lämnat följande 
yttrande:

I Alingsås kommuns flerårsstrategi 2018-2020 , antagen av komunfullmäktige
den 13 december 2017, § 51, har utbildningsnämnden och kultur-och fritidsnämnden 
fått i uppdrag att genom samverkan med det civila samhället och näringslivet arbeta 
vidare med integration i syfte att öka andelen i arbete samt delaktighet i samhället.
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Kommunstyrelsens arbetsutskott
Protokoll

2018-08-29

Justerandes sign Justerandes sign Justerandes sign Utdragsbestyrkande

AU § 149, forts  2017.446 KS

Kommunstyrelsen har fått i uppdrag att stimulera förvaltningarna att erbjuda 
praktikplatser och/eller anställning för personer som befinner sig långt från 
arbetsmarknaden.

Vårbokslut 2018, antagen i kommunfullmäktige den 13 juni 2018, § 113 redovisas att 
flera integrationsskapande arbetsmetoder utvecklats och är pågående samt bedöms 
vara långsiktigt. Utbildningsförvaltningen har i samverkan med socialförvaltningens 
arbetsmarknadsenhet (AME) och Arbetsförmedlingen tecknat en ny lokal 
överenskommelse i syfte att genomföra insatser som leder till studier och/eller arbete 
för olika målgrupper.

Aktiviteter har påbörjats tillsammans med det civila samhället för att öka nyanländas 
delaktighet i samhället. Exempelvis har konceptet ”Happy Sunday” för nyanlända 
kvinnor och tjejer utvecklats och implementerats där deltagarna träffats för att ta del 
av Alingsås
kultur- och fritidsaktiviteter.

AME tillsatte 27 extratjänster under år 2017, vilket innebar ett statsbidrag på 1,7 
mnkr.

Målet är att 50 % av de tillsatta extratjänsterna ska gå till nyanlända.

Integrationsfrämjande insatser är implementerade i verksamheterna i ovan nämnda 
nämnder och socialnämnden arbetar med tillsättandet av extratjänster. Därmed 
anses motionen besvarad.

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen för beslut:

Kommunledningskontorets yttrande antas som kommunstyrelsens eget yttrande.

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen för beslut i kommunfullmäktige:

Motionen anses besvarad.
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Kommunstyrelsens arbetsutskott
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2018-08-29

Justerandes sign Justerandes sign Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§ 150  2018.090 KS  

Svar på motion avseende plan för kolonilotter och odlingsplatser samt 
central mark till arrendeodling - Agneta Grange Petrusson (SD) och Boris 
Jernskiegg (SD) 

Ärendebeskrivning

Agneta Grange Petrusson (SD) och Boris Jernskiegg (SD) lämnade till 
kommunfullmäktige den 28 februari 2018 § 24, en motion om att upprätta en plan för 
att åstadkomma fler kolonilotter och odlingsplatser samt avsättande av centralt 
belägen mark för arrendeodling.

Motionärerna önskar att:

Kommunen upprättar en plan för att åstadkomma fler kolonilotter och odlingsplatser.

Kommunen avsätter central mark till arrendeodling.

Kommunfullmäktige beslutade att remittera ärendet till kommunstyrelsen för 
beredning.

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade att ärendet lämnas till 
kommunledningskontoret för beredning.

Beredning

Kommunledningskontoret har i skrivelse den 2 augusti 2018 lämnat följande yttrande:

I tätorter är markanvändningen styrd genom detaljplaner och för att upprätta ett 
kolonilottsområde krävs det att detaljplanen medger detta. Den mark som Alingsås 
kommun äger i de centrala delarna av tätorten är till stor del redan detaljplanelagd, 
denna mark består huvudsakligen av allmän plats så som gator, natur och park.

Tekniska nämnden beslutade 13 december 2016 § 54 att anta ”Riktlinjer för 
stadsnära odling på allmän plats i Alingsås Kommun.” Dessa beskriver 
tillvägagångssättet för att få möjlighet att odla i park och naturområden som är 
belägna i centrala delar av tätorten.
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Kommunstyrelsens arbetsutskott
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Justerandes sign Justerandes sign Justerandes sign Utdragsbestyrkande

AU § 150, forts  2018.090 KS

För att avsätta mark med ändamålet arrendeodling så finns möjligheten att 
bestämma framtida markanvändning när nya detaljplaner upprättas. För att 
säkerställa markanvändningen behöver det inkomma en planbeställning gällande 
arrendeodling från kommunstyrelsen till samhällsbyggnadskontorets planavdelning. 
Då undersöks om den föreslagna markanvändningen är lämplig för ändamålet. Att 
vid framtida planbeställningar föreslå mindre odlingsområden i anslutning till bostäder 
eller verksamhetsområden skulle möjliggöra fler odlingslotter.
 

Beslut
AU § 150, forts  2018.090 KS
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen  för beslut:

Kommunstyrelsen antar kommunledningskontorets yttrande som sitt eget.

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen för beslut i kommunfullmäktige:

Motionen anses besvarad i och med kommunstyrelsens yttrande.
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Kommunstyrelsens arbetsutskott
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Justerandes sign Justerandes sign Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§ 151  2018.101 KS  

Svar på motion avseende ridvägar i Alingsås kommun – Angneta Grange 
Petrusson (SD) och Boris Jernskiegg (SD) 

Ärendebeskrivning
Agneta Grange Petrusson (SD) och Boris Jernskiegg (SD) har till kommunfullmäktige
den 28 februari, § 23 lämnat en motion avseende ridvägar i Alingsås kommun med 
bland annat följande innehåll:

I Alingsås kommun finns gott om ryttare och möjligheter till attraktiva ridmiljöer. På 
samma sätt som kommunen satsar på arenor och hallar samt diverse plansporter 
och skateramper borde man inventera ridverksamheten och dess behov.

Genom att planera för ridning vid utförande av GC-banor och med hjälp av innovativ 
teknik såsom solcellsbelysning kan vår kommun utmärka sig som den ridvänliga 
kommunen.

Motionärerna vill att kommunen genom högre prioritering av ridverksamheten utreder 
och arbetar med att:

Arbeta för en säkrare ridmiljö i hela kommunen

Förbättra dialogen mellan markägare och ryttare för att därigenom skapa möjligheter 
för ryttare att rida i skog och mark.

Kartlägga befintliga vägar/stigar som idag nyttjas för ridning, samt undersöka var 
behov finns för nya. Förbättra underlag på befintliga stigar och ridvägar.

Planera långsiktigt för hela kommunen.

Kommunfullmäktige beslutade att remittera ärendet till kommunstyrelsen.

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 21 mars 2018, § 47 att remittera 
ärendet till kultur- och fritids-, samhällsbyggnads- och tekniska nämnden.

Samhällsbyggnadsnämnden har den 18 juni 2018, § 100 lämnat remissvar avseende 
motionen.

Tekniska nämnden har den 19 juni 2018, § 48 lämnat remissvar avseende motionen.

Kultur- och fritidsnämnden har 18 juni 2018, § 36 lämnat remissvar avseende 
motionen.
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AU § 151, forts  2018.101 KS

Beredning

Kommunledningskontoret har i skrivelse den 23 augusti 2018 lämnat följande 
yttrande:

Samhällsbyggnadsnämnden beskriver i sitt remissvar att det i samband med ny 
detaljplan sker en dialog mellan berörda markägare och sakägare. I detaljplanen 
finns det möjlighet att precisera allmän platsmark till användning ridväg om det är 
lämpligt i förhållande till övriga avväganden i planarbetet. Om ridvägar ska prioriteras 
krävs det enligt samhällsbyggnadsnämnden ett beslut i till exempel kommunens 
flerårsstrategi. Äger inte kommunen marken kommer det troligen att behöva 
upprättas avtal mellan kommun och markägare.

Tekniska nämnden ser positivt på att utveckla ridmiljön och göra den säkrare om 
behov finns, förvaltningen har dock svårt att bedöma efterfrågan från befintliga ryttare 
och ridskoleföreningar. Park- och naturavdelningen har tidigare varit i kontakt med 
representanter från Alingsås ryttarsällskap som haft önskemål om ridvägar inom 
Hjortmarka, det har dock i dagsläget inte lett till några faktiska åtgärder. I Trafikplan 
för Alingsås Stad finns föreslagna åtgärder för framtida gång- och cykelnät i tätorten. 
Planen omfattar inte utredningar av ridvägar. I dagsläget finns ingen befintlig plan för 
utbyggnad av GC-vägar för kommunen som helhet. Förvaltningen ser att det finns ett 
behov av en mer långsiktig planering för
GC-utbyggnad och ett tydliggörande av kommunens ambitioner och viljeinriktning. I 
ett eventuellt framtida arbete med att ta fram en GC-plan skulle utredning om 
ridvägar kunna lyftas in. En sådan utredning skulle komma att bli mer komplex och 
kräva resurser båda vid framtagandet av plan och vid utförande.

Tekniska nämnden beskriver också att det finns svårigheter då det kommunala 
vägnätet till stor del ligger inom tätbebyggt område. Ridvägar kopplade till GC-vägar 
utanför tätort kräver dessutom markägarens tillstånd vilket kan göra projekten 
komplexa.

Kultur- och fritidsnämnden är positiv till att stödja en god och trivsam ridmiljö i 
Alingsås kommun. Ridvägar kan jämföras med övriga motionsspår och bidrar till en 
god och förbättrad folkhälsa. Förvaltningen är positiv till att inventera och utreda 
behov av ridvägar i kommunen. En förutsättning för att utreda frågan är att 
ekonomiska resurser tillkommer ett sådant uppdrag.

Kommunledningskontoret gör bedömningen att motionen kan anses besvarad genom 
nämndernas remissvar.
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Beslut
AU § 151, forts  2018.101 KS
 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen för beslut:

Kommunstyrelsen antar kommunledningskontorets yttrande som sitt eget.
 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen för beslut i kommunfullmäktige:

Motionen anses besvarad.
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§ 152  2018.401 KS  

Svar på remiss avseende revidering av Västbus riktlinjer 

Ärendebeskrivning
Det politiska samrådsorganet (SRO) har överlämnat en remiss till länets 49 
kommuner, hälso- och sjukvårdsnämnderna. Göteborgsregionen (GR) har den 28 
maj 2018 skickat ut motionen till sina medlemskommuner.

Kommunstyrelsen har den 20 juni 2018 skickat begäran om remissvar i ärende 
avseende revidering av ” Överenskommelse om samverkan om barn och unga, 0 - 
20 år, i behov av samordnade insatser och tvärprofessionell kompetens från 
kommunen och Västra Götalandsregionen”, till socialnämnden, barn- och 
ungdomsnämnden, och utbildningsnämnden.

Västbussamverkan för barn och ungas bästa, är en överenskommelse om 
samverkan runt barn och unga i åldern 0-20 år, i behov av samordnade insatser och 
tvärprofessionell kompetens från kommun och Västra Götalands region (VGR).

Som ett led i beredning av revidering av riktlinjerna inför 2019-2020 har det politiska 
samrådsorganet (SRO) överlämnat en remiss till länets 49 kommuner, hälso- och 
sjukvårdsnämnderna, Styrelsen för beställd primärvård, samt berörda sektorsråd 
inom VGR för att därigenom få in synpunkter på förslaget ”Överenskommelse om 
samverkan om barn och unga, 0-20 år, i behov av samordnade insatser och 
tvärprofessionell kompetens från kommunen och Västra Götalandsregionen, 2019-
2020”.

Förslaget till förändringar av Västbus riktlinjer innebär att innehållet i riktlinjerna 
renodlas och görs om till en överenskommelse med bilagor som förtydliga delarna av 
överenskommelsen. Enligt PM:et ”Vad är förändrat i Västbus riktlinjer?” som bifogas 
förslaget till reviderade riktlinjer, anges fem större förändringar.

Beredning

Kommunledningskontoret har i skrivelse den 23 augusti 2018 lämnat följande 
yttrande:

Socialnämnden, barn- och ungdomsnämnden samt utbildningsnämnden har via 
ordförandebeslut lämnat in yttrande och kommentarer, som kommunledningskontoret 
kommer att sammanställa i svarsmallen för remiss som ska vara 
Västragötalandsregionen tillhanda den 3 oktober 2018. Samtliga berörda 
förvaltningar godkänner förslaget till ”Riktlinjer för Västbus - samverkan för barns- 
och ungas bästa”.
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Kommunledningskontoret har inget ytterligare att tillägga i ärendet utan föreslår att 
kommunstyrelsen antar socialnämndens, barn- och ungdomsnämndens samt 
utbildningsnämndens yttranden som sitt eget yttrande till det politiska 
samrådsorganet (SRO).

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen för beslut:

Kommunstyrelsen antar socialnämndens, barn- och ungdomsnämndens samt 
utbildningsnämndens yttranden som sitt eget yttrande avseende
”Överenskommelse om samverkan om barn och unga, 0 - 20 år, i behov av 
samordnade insatser och tvärprofessionell kompetens från kommunen och Västra 
Götalandsregionen”.
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§ 153  2018.409 KS  

Svar på förslag till kommunstyrelsen om återredovisning av status på 
politiskt initierade ärenden till kommunstyrelsen – Anna Hansson (MP) 

Ärendebeskrivning
Anna Hansson (MP) har till kommunstyrelsen den 18 juni 2018, § 119 lämnat 
följande förslag till kommunstyrelsen för beslut:

I både kommunstyrelsen och dess arbetsutskott har ledamöterna en möjlighet att 
lämna in ärenden med förslag till beslut. Med tiden kan det bli ett flertal ärenden som 
befinner sig i en beredningsfas, innan de kommer till kommunstyrelsen med förslag 
till beslut. Det kan för vissa ärenden också ta lång tid tills de hanteras.

I kommunfullmäktige har vi ett regelverk som gör att dess ledamöter två gånger per 
år får en redogörelse för status för inlämnade motioner. Det redogörs för var i 
beredningen dessa motioner befinner sig. Det vore önskvärt med en motsvarande 
rutin i kommunstyrelsen.

Jag yrkar att:

Kommunstyrelsen ska två gånger per år få en rapport över status för ärenden som är

politiskt initierade i kommunstyrelsen och dess arbetsutskott.

Kommunstyrelsen beslutade att lämna ärendet till kommunledningskontoret för 
beredning.

Beredning
 
Kommunledningskontoret ha i skrivelse den 23 augusti 2018 lämnat följande 
yttrande:
Kommunstyrelsen fattade den 14 september 2015, § 157 beslut om utveckling av 
kommunstyrelsens arbetsformer och arbetssätt och beslutade då bland annat att 
varje kommunstyrelseledamot har rätt att väcka ett ärende i kommunstyrelsen samt 
att varje ledamot av kommunstyrelsens arbetsutskott har rätt att väcka ärende i 
arbetsutskottet. Något beslut om uppföljning av inlämnade förslag togs inte vid detta 
tillfälle.

Förslaget att kommunstyrelsen två gånger om året ska få en rapport över status på 
de politiskt initierade ärendena till kommunstyrelsen, skulle innebära en 
kvalitetssäkring av uppföljning och process av dessa ärenden.
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Kommunledningskontoret föreslår att rapporteringen ska ske i maj och november 
månad.

Kommunledningskontoret lämnar i bilaga till denna tjänsteskrivelse en övergripande 
rapport över de totalt 33 förslag som lämnats under innevarande mandatperiod.

Av dessa förslag är 13 avslutade och 20 under beredning.

En mer detaljerad rapport lämnas till kommunstyrelsens sammanträde den 26 
november 2018.

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen för beslut:

1. Kommunledningskontoret ska årligen till kommunstyrelsens sammanträden
    i maj och november lämna en rapport med status över inkomna förslag till 
kommunstyrelsen.

2. Den övergripande rapporten med status över inkomna förslag till kommunstyrelsen 
godkänns.
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§ 154  2018.407 KS  

Förslag till kommunstyrelsen – Goda livsvillkor i hela Alingsås – 
Sebastian Aronsson (S) 

Ärendebeskrivning
Sebastian Aronsson (S) lämnade vid kommunstyrelsens sammanträde den 18 juni 
2018, § 117 ett förslag till beslut att kommundirektören ska ta fram ett programförslag 
på sammanhållen politik för landsbygden. Syftet med förslaget är att försäkra att det 
finns god offentlig service och goda livsvillkor i hela kommunen. Områdena som 
förslaget avser att prioritera är:
 

 utökad kollektivtrafik till norra och södra delarna av Alingsås
 en strategi för snabbare utbyggnad av bredband via fiber
 underlätta för företag att etablera sig på landsbygden
 stöd till ideella föreningar som arbetar för att bibehålla och utveckla landsbygden
 tillgång till vård och omsorg där människor önskar
 tillgång till skola och utbildning där människor bor

Beredning

Kommunledningskontoret har i skrivelse den 9 augusti 2018 lämnat följande yttrande:

Kommunledningskontoret redogör nedan som en del i beredningen nuläget för de 
olika områdena:

Kollektivtrafik:
Kollektivtrafik finns idag i olika utsträckning inom hela kommunen. En utökning i antal 
linjer sker i dialog med Västtrafik och behöver i så fall prioriteras in i kommande 
flerårsstrategi.

Bredbandsstrategi:
Kommunen arbetar via Alingsås Energi mot bredbandsmålet 2020. Ett arbete för att 
ta fram en bredbandsstrategi pågår och ärendet kommer tas upp i kommunstyrelsens 
arbetsutskott under hösten 2018.

I juli 2018 fick Alingsås Energi besked från Länsstyrelsen om tilldelat stadsbidrag för 
utbyggnad av bredband på landsorten.

30



Kommunstyrelsens arbetsutskott
Protokoll

2018-08-29

Justerandes sign Justerandes sign Justerandes sign Utdragsbestyrkande

AU § 154, forts  2018.407 KS

Företagsetablering:
Det finns idag inga specifika styrdokument för företagsetableringar i Alingsås 
landsbygdsområden. Ett löpande arbete för att stimulera etablering av nya företag, 
samverkan med fastighetsägare och lokala företagsföreningar samt stöd under 
etableringsprocesser sker. Utvecklingsarbetet LAB190 är ett samarbete mellan 
Alingsås kommun, Västra Götalandsregionen, Göteborgsregionens 
kommunalförbund, Göteborgs stad, Business Region Göteborg, Lerums kommun, 
Essunga kommun och Länsstyrelsen. Denna samverkan syftar till att stödja initiativ 
inom bland annat gröna näringar, besöksnäring och infrastruktur i Alingsås kommuns 
norra delar. Sedan år 2016 kan också nya och befintliga företagare i området få stöd 
och vägledning av kommunens tjänstemän på Servicekontoret i Sollebrunn.

Ideella föreningar:
Kommunen samverkar med ideella föreningar och beviljar föreningsbidrag. En 
särskild satsning genomfördes år 2017 genom ett extra föreningsbidrag till föreningar 
i glesbygd. Ett nytt bidrag i form av ”Folkhälsa och Miljö” infördes år 2018 för att 
bland annat stimulera aktiviteter och föreningar i glesbygden. Kultur- och 
fritidsförvaltningen upprättade även överenskommelser med flera föreningar i Bjärke 
och Hemsjö/Ingared och under 2017 beviljades 15 ansökningar i form av 
projektbidrag till glesbygdsföreningar. En särskild integrations- och ungdomssatsning, 
Happy Friday, genomfördes under hösten 2017 och under våren 2018 i Sollebrunn. 
Sex lokala föreningar samverkade med kultur- och fritidsförvaltningen för att erbjuda 
strukturerade fritidsaktiviteter.

Vård och omsorg:
Kommunen tillhandahåller vård och omsorg till invånarna oberoende av var de bor. 
Den hemtjänst som kommunen tillhandahåller är behovsstyrd, vilket innebär att 
vårdtagarens behov helt styr möjligheten att få hemtjänst. Inom hälso- och 
sjukvårdsavdelningen får alla vid inskrivning en ansvarig sjuksköterska och 
fysioterapeut, vilket även det styrs av behov och ordination oavsett var personen bor.

Även äldreboenden och gruppboenden/serviceboenden för personer med 
funktionsnedsättningar är utspridda i kommunen, där flera boenden finns på Alingsås 
landsbygd. Då det är kö till våra äldreboenden och gruppboenden/serviceboenden 
erbjuds vårdtagaren i regel plats på det boende där det är ledigt, oavsett var i 
kommunen personen bott innan. Kommunen tillhandahåller också 
träffpunktsverksamhet på olika platser inom kommunen, även landsbygden, samt 
erbjuder möjlighet att ta sig till olika träffpunktsverksamheter oavsett var i kommunen 
personen bor.
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Inom ramen för projektet AllAgeHub har personal från kommunen deltagit i att ta fram 
förslag på hur människor med någon form av funktionsvariation som bor utanför 
tätorten och har inköp som behovsprövad insats från kommunen ska kunna bli mer 
självständiga och delaktiga.
 
Skola och utbildning:
I årskurserna F-6 har kommunen totalt 14 skolenheter, varav åtta stycken utanför 
centrala Alingsås. I dessa åtta skolor går sammanlagt 1 083 elever av totalt 3 167 
som går i kommunal skola, vilket utgör 34,2 procent av samtliga elever i årskurs F-6.

I årskurserna 7-9 har kommunen totalt fyra skolenheter, varav en ligger utanför 
centrala Alingsås. I den skolan går sammanlagt 150 elever av totalt 1 211 i 
kommunal skola, och utgör 12,4 procent av samtliga elever i årskurs 7-9.

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen för beslut:

Program för sammanhållen politik för landsbygden bör inte tas fram, men 
förslagsställarens förslag till prioriterade områden lyfts fram i kommande 
flerårsstrategiberedning.
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§ 155  2018.418 KS  

Svar på grundläggande granskning 2018, frågor till kommunstyrelsen 

Ärendebeskrivning
På uppdrag av de förtroendevalda revisorerna genomför EY en grundläggande 
granskning av styrelse och nämnder. Syftet med den grundläggande granskningen är 
att ge revisorerna underlag för ansvarsprövningen genom att översiktligt granska 
samtliga styrelser och nämnder enligt kommunallagen och God revisionssed. I årets 
granskning har fyra nämnder valts ut för en mer omfattande granskning utifrån 
revisorernas väsentlighets- och riskanalys 2018, däribland kommunstyrelsen.

Beredning

Kommunledningskontoret har i skrivelse den 23 augusti 2018 lämnat följande 
yttrande:
Kommunledningskontoret har tagit fram förslag på svar på de frågor som ställts till 
kommunstyrelsen i samband med den grundläggande granskningen. Dessa framgår 
av bilaga till detta ärende.
 
Enligt följebrev till den grundläggande granskningen önskas svar från styrelsen 
senast 26 september 2018.
 
Kommunledningskontoret föreslår att kommunstyrelsen antar 
kommunledningskontorets yttrande som sitt eget yttrande.

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen för beslut:

Kommunstyrelsen antar kommunledningskontorets yttrande som sitt eget yttrande.
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§ 156  2018.113 KS  

Månadsuppföljning – kommunens driftekonomi maj 2018 

Ärendebeskrivning
Kommunfullmäktige beslutade vid sitt sammanträde den 14 juni 2017 § 142 att anta 
den politiska handlingsplanen Effekt. Under beslutspunkt 1 fick kommunstyrelsen i 
uppdrag att införa obligatoriska månadsuppföljningar av ekonomin med start i maj 
2017.

Kommunledningskontoret sammanställer uppföljningen till och med maj för 
nämnderna i denna skrivelse.

Beredning

Kommunledningskontoret har i skrivelse den 21 augusti 2018 lämnat yttrande och 
förslag till beslut.

Kommunledningskontoret har tagit del av nämndernas prognoser och underlag. 
Nämndernas prognos per helår avviker negativt från beslutad budget om totalt – 14,1 
mnkr. Prognosavvikelsen återfinns i synnerhet inom vård- och 
äldreomsorgsnämnden.

Vård- och äldreomsorgsnämndens negativa prognos förklaras av nämnden dels av 
ökade hemtjänsttimmar men främst av poster kopplade till funktionsstöd. Av vård- 
och äldreomsorgsnämndens prognostiserade underskottet på 13,5 mnkr avser 10,5 
mnkr underkott för funktionsstöd. I det prognostiserade underskottet för vård- och 
äldreomsorgsnämnden på 13,5 mnkr inkluderas inte den ej fullt ut utredda 
gränsproblematiken med socialnämnden som i denna uppföljning, likt vårbokslutet, 
belastar finansieringen med 6 mnkr i väntan på utredning.

Samhällsbyggnadsnämnden prognostiserar ett ökat underskott jämfört med tidigare 
prognoser beroende på att anordnandet av "Nordiska Trästaden" har tagit mer 
resurser i anspråk än förväntat. Nämnden har lyft frågan och möjliga åtgärder för att 
hantera underskottet.

Tekniska nämnden prognostiserar ej längre ett underskott i och med ökade intäkter 
för markupplåtelse.

Övriga nämnder prognostiserar ett nollresultat i förhållande till budget.

Kommunledningskontoret kommer fortsatt att följa upp och analysera nämndernas 
prognoser och resultat. Nästa uppföljning sker i delårsbokslutet.
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Beslut
AU § 156, forts 2018.113 KS
 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen för beslut:
 
Månadsuppföljning, kommunens driftekonomi maj 2018, godkänns.
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§ 157  2018.484 KS  

Samrådsyttrande - Ändring av detaljplan för Alingsås, Bilservice vid 
Charlottenbergsvägen 25 

Ärendebeskrivning
Samhällsbyggnadsnämnden beslutade den 15 augusti 2018 att ny detaljplan för 
”Ändring av detaljplan för Alingsås, Bilservice vid Charlottenbergsvägen 25” ska gå ut 
på samråd under minst två veckor.

Syftet med planändringen är att möjliggöra byggnation av bilservice samt att bevara 
naturmark som i gällande plan regleras som parkering.

Kostnaderna för upprättandet av aktuell ändring av detaljplanen tas ut genom 
planavtal med exploatören.

Kommunledningskontoret är, genom exploateringsavdelningen, representerade i den 
plangrupp som utarbetat detaljplaneförslaget.

Beredning

Kommunledningskontoret ha i skrivelse den 23 augusti 2018 lämnat följande 
yttrande:

Kommunledningskontoret ställer sig positiv till planförslaget.

Området är bullerstört från E20 vilket medför att det finns få alternativa 
användningsområden. Planförslaget möjliggör att området, med dess begränsade 
förutsättningar, kan komma att nyttjas på ett ändamålsenligt sätt.

Detaljplanen tillgodoser kraven för industribuller för närliggande fastigheter.

Föreslaget ändamål ”bilservice” i ny detaljplan möjliggör en kontrollerad och 
koncentrerad verksamhet för biltvätt, vilket minimerar risken för utsläpp av giftiga 
ämnen på privatägda bostadsfastigheter.

Ett ingånget överlåtelseavtal mellan Alingsås kommun och berörd exploatör ska 
föreligga innan detaljplanen antas.

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen för beslut:

Kommunstyrelsen antar kommunledningskontorets yttrade som sitt eget.
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§ 158  2018.487 KS  

Internkontroll kommunstyrelsen 2018 

Ärendebeskrivning
Enligt den antagna internkontrollplanen i kommunstyrelsens flerårsstrategi 2018-
2020 ska intern kontroll av att regler för moms, representation, leverantörsfaktura, 
uppföljning av ramavtal och att villkoren i upphandlade ramavtal följs genomföras. 
Kontroll av ovanstående är genomförd för redovisningsperioden den 1 januari 2018 
till den 31 maj 2018.

Beredning

Kommunledningskontoret har i skrivelse den 21 augusti 2018 lämnat följande 
yttrande:
 
Vid kontroll av representation noterades två fall där det saknades deltagarlista vid 
lunch samt internt möte med fika och i ett fall var det tio personer som var med på 
deltagarlistan men tolv luncher var betalda enligt faktura. Det noterades även att 
blominköp till avtackning inte alltid bokas som representation utan på övriga konton 
som exempelvis förbrukningsvaror.
 
Vid granskning av leverantörsfakturor framkom att tre leverantörer saknade F-skatt.
 
Inga avvikelser noterades avseende moms.
 
Av de kontrollerade fakturorna där det finns ramavtal råder det oftast avtalstrohet. 
Några fall är svårbedömda till följd av otydliga fakturaspecifikationer samt att vi inte 
kan identifiera om det har funnits anledning att köpa utanför ramavtalet på grund av 
att ramavtalsleverantören inte har kunnat leverera.
 
Kommunledningskontoret kommer att internt kommunicera de påvisade bristerna och 
vidta lämpliga åtgärder däribland stärka förståelsen för rutinerna kring dessa frågor 
bland nyanställda och chefer.
 
Kommunledningskontoret har beviljats medel ur innovationsfonden för att införa 
elektronisk handel. E-handel innebär att beställningar på ramavtal görs via en 
kommunspecifik portal där avtalens produkter är inlästa. Detta kommer i 
förlängningen att leda till högre avtalstrohet då endast behöriga beställare kan lägga 
beställningar via systemet, samt att endast upphandlade produkter finns i 
sortimentet.
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Beslut
AU § 158, forts  2018.487 KS
 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen för beslut:
 
Genomförd internkontroll för kommunstyrelsens verksamhet godkänns.
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